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Vážení a milí spoluobčané, 

máme před sebou období léta, čas dovole-
ných, žáci na dva měsíce zapomenou na 
školní lavice a budou si užívat prázdniny. 
Je to doba, kdy můžeme zvolnit, odpoči-
nout si a načerpat sílu ze slunečních pa-
prsků. Také je to čas zahradního grilová-
ní, posezení s přáteli a čas výletů. 

Dnes bych Vás ráda seznámila 
s vyjádřením MěÚ Rakovník, Odboru 
dopravy. Požádala jsem o vyjádření 

k umístění dopravního značení na místních komunikacích 
v ulicích Dlouhá a Prostřední (DZ B29 Zákaz stání) ve směru 
od Lišanské ulice z důvodu neustálých problémů se zaparkova-
nými vozidly po obou stranách komunikace. Po místním šetření 
bylo vydáno toto vyjádření: „Při posuzování místa bylo konsta-
továno, že parkování v ul. Dlouhá a Prostřední je v rozporu 
s ustanovením § 25 odst. 3 silničního zákona. „Při stání musí 
zůstat volný alespoň jeden jízdní pruh široký nejméně 3 m pro 
každý směr jízdy.“ Z toho vyplývá, že všechna vozidla stojící 
na zmíněných komunikacích, zde stojí v rozporu se zákonem. 
Policie ČR, DI Rakovník se vyjádřila, že nesouhlasí s umístěním 
požadovaného DZ v ul. Dlouhá a Prostřední. Šíře komunikace 
zde není dostatečná pro stání v obou směrech. Pro umožnění 
parkování bylo navrženo DZ B2 (Zákaz vjezdu všech vozidel), 
tím by došlo k zjednosměrnění ulic a vozidla by mohla v jednom 
směru parkovat.“  

Parkování vozidel na komunikacích se netýká pouze 
výše zmíněných ulic, je to problém na většině místních komuni-
kacích, který si vytváříme sami.  

Dalším problémem je ukládání suti. Smlouvu na uklá-
dání máme s firmou, která vždy přes zimní období příjem suti 
přerušila, ale tím, že naše sběrná místa v této době měla omeze-
ný provoz, nijak se nás to nedotklo. Bohužel letos zatím nemá 
firma příjem suti povolen, takže nám vznikl problém. Ano, je 

 

 

          Zprávy  
        z obce  
 

možné vozit suť na jiné skládky, ale za úplně jiné ceny. 
Platba za uložení nás stojí 45.375,- Kč za rok, v případě 
odvozu na jinou skládku by to bylo 459.150,- Kč za netří-
děnou suť. Jak vidíte, je to desetinásobek ceny. Z důvodu, 
že do poplatku za komunální odpad se započítávají veš-
keré náklady spojené s odpady a nechceme náklady dále 
zvyšovat, váháme s ukládáním na jinou skládku. Jen pro 
informaci uvádím, že obec nemá povinnost suť přijímat, 
tato služba byla zřízena nad rámec povinností. I přesto se 
snažím najít řešení, jsou i další skládky, ale  zde je mož-
nost ukládat jen suť tříděnou a v našich silách není suť 
třídit. Je tedy na nás všech, zda chceme náklady zvýšit o 
dalšího půl milionu nebo vyčkat, jak dopadnou jednání 
ohledně ukládání. 

U odpadů ještě zůstanu. Na jaře jsme v obou 
částech Lužné rozestavěli kontejnery na bio odpad, aby 
bylo možné tento odpad ukládat kdykoliv a nemuselo se 
čekat na dny, kdy jsou v provozu sběrná místa. Po několi-
kaměsíčním „odzkoušení“ vidím, že kontejnery jsou hod-
ně využívány a ráda bych  všem poděkovala za to, že je 
zde ukládán opravdu pouze bio odpad. Děkuji. 

Na závěr mi dovolte popřát všem  příjemně strá-
vený letní čas, užijte si léto plné pohody, ale i zábavy, 
dovolené a výletů.                

                   Dana Hůlová, starostka obce 
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Zastupitelstvo obce 

Schválilo převod finančních prostředků ve výši 
20.000.000,- Kč z BÚ na vkladový účet u banky 
Česká spořitelna a.s. na dobu 3 měsíců s možností 
prodloužení. 

Schválilo vyvěšení záměru na prodej pozemku parc.č. 
384/1 o výměře 387 m2, vedený v k.ú,. Lužná u 
Rakovníka a pozemku parc.č. 384/2 o výměře 22 
m2, vedený v k.ú. Lužná u Rakovníka za podmí-
nek Směrnice č. 1/2023 k prodeji, oceňování, pro-
nájmu a pachtu pozemků ve vlastnictví obce Luž-
ná, a to za cenu obou pozemků v hodnotě 500,- 
Kč/m2. 

Schválilo podání žádosti o dotaci na projekt „Lužná – 
stavba autobusové zastávky, chodníku a VO u kři-
žovatky ulic Tyršova a Lišanská v obci Lužná“ 
z Programu 2021 – 2024 pro poskytování dotací na 
rozvoj obcí do 2000 obyvatel ze Středočeského 
fondu obnovy venkova. 

Schválilo navýšení rozpočtu na akci „Lužná – stavba 
autobusové zastávky, chodníku a VO u křižovatky 
ulic Tyršova a Lišanská v obci Lužná“ firmě Fro-
něk spol. s r.o. z důvodu zapracování připomínek 
v celkové výši 1.855.274,90 Kč bez DPH. 

Schválilo zadání zpracování projektové dokumentace 
na rekonstrukci budovy bývalé MŠ v Lužné na 
Nádraží, Dlouhá 669, pro zřízení dětské skupiny. 

Schválilo závěrečný účet obce Lužná za rok 2023 bez 
výhrad. 

Schválilo účetní závěrku obce Lužná za rok 2023, včet-
ně výsledku hospodaření a rozhodlo o převedení 
výsledku hospodaření ve výši 18.649.994,07 Kč na 
účet 432 – výsledek hospodaření minulých účet-
ních období. 

Schválilo odpisový plán obce Lužná na rok 2024 
s hodnotou odpisu 7.536.738,45 Kč. 

Schválilo uzavření kupní smlouvy na prodej pozemků 
parc.č.  384/1 a 384/2 v k.ú. Lužná u Rakovníka o 
celkové rozloze 409 m2 za podmínek uvedených 
ve Směrnici č. 1/2023 v celkové hodnotě 204.500,- 
Kč bez DPH. 

Schválilo Dodatek č. 3 ke smlouvě o dílu, článku III o 
realizaci projektu „Lužná – stavba autobusové za-
stávky, chodníku a VO u křižovatky ulic Tyršova a 

Lišanská v obci Lužná“ s firmou Froněk spol. s r.o. 
s termínem dokončení stavebních prací do 
31.7.2024. 

Schválilo vyvěšení záměru na prodej pracovního samo-
jízdného stroje AUSA M48T2/422, RZ: S04 3457, 
vedeného v majetku obce za nejnižší cenovou na-
bídku 348.000,- Kč. 

 
Rada obce 

Schválila uložení pokuty ve výši 20.000,- Kč za poruše-
ní Smlouvy o právu provést stavbu. 

Vzala na vědomí a schválila účetní závěrku ZŠ a MŠ 
Lužná za rok 2023 a schválila převedení částky 
výsledného hospodaření ve výši 578.648,77 Kč do 
rezervního fondu (účet 413) ZŠ a MŠ Lužná. 

Schválila žádost demolice RD a garáže na adrese Ko-
menského 392, Lužná při dodržení technologického 
postupu demolice. 

Schválila firmě Pešaut – montáže kabelů, s.r.o. žádost o 
vybudování smyčky nového kNN p.č. 710/7 v k.ú. 
Lužná u Rakovníka. 

Schválila přidělení dotací z Programu pro poskytování 
dotací obce Lužná na podporu zájmových spolků 
v roce 2024 takto: TJ Sparta Lužná, z.s. ve výši 
150.000,- Kč, Spolek rodičů a přátel ZŠ Lužná ve 
výši 10.000,- Kč, Sdružená obec baráčníků Lužná, 
pobočný spolek ve výši 5.000,- Kč, SDH Lužná, 
pobočný spolek ve výši 60.000,- Kč, ČSCH z.s. ZO 
Lužná ve výši 10.000,- Kč, MS Hlavačov Lužná, 
spolek ve výši 10.000,- Kč, Lužná – místo pro život 
z.s. ve výši 15.000,- Kč, Naše Lužná, z.s. ve výši 
10.000,- Kč, TJ Lokomotiva Lužná, z.s. ve výši 
30.000,- Kč. 

Schválila pacht pozemků p.č. 753 v k.ú. Lužná u Ra-
kovníka o výměře 112 m2 a p.č. 755 v k.ú. Lužná u 
Rakovníka o výměře 124 m2. 

Schválila pronájem nebytových prostor o rozloze 69,47 
m2 na adrese Masarykovo nám. 104. 

Schválila rozpočtové opatření č. 2. 
Neschválila snížení pokuty uložené Radou obce usnese-

ním č. 255/30-24. 
Vzala na vědomí zprávu ředitele ZŠ a MŠ Lužná o pře-

rušení provozu MŠ Lužná od 1.7.2024 do 
16.8.2024 a školní družiny od 1.7.2024 do 
31.8.2024. 

Schválila výši úplaty za školní družinu ZŠ Lužná pro 
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Schválila opravu podlah v učebně přírodopisu ZŠ 
Lužná ve výši 393.490,- Kč bez DPH u firmy 
Podlahy & Dveře Pelikán. 

Schválila vyvěšení záměru na pronájem části budovy 
Masarykovo nám. 127 o rozloze 21,31 m2 a 
21,90 m3 za cenu 7.000,- Kč/měsíc. 

Schválila Povodňový plán stavby Tůně Merkovka. 
Schválila vyvěšení výběrového řízení na pozici ad-

ministrativní pracovník/pracovnice – úředník/
úřednice za podmínek dodržení platných zákonů 
a předpisů. 

Schválila jako vítěze výběrového řízení na zhotovení 
PENB budov obce Lužná firmu Alumbrado, 
s.r.o. Brno s vítěznou částkou 94.000,- Kč bez 
DPH. 

Vzala na vědomí zprávu o dopravní situaci v ulicích 
Prostřední a Dlouhá a na křižovatce ulic U Vo-
dojemu a Panina zahrádka. 

Schválila stavbu verandy na pozemku p.č. 336 v k.ú. 
Lužná u Rakovníka dle projektové dokumenta-
ce. 

Schválila řediteli ZŠ Lužná vyplacení odměny ve 
výši 15 % z celkově vyplacených odměn. 

Schválila převod částky 600.000,- Kč z rezervního 
fondu ZŠ Lužná na plánované prázdninové in-
vestice. 

Schválila výši úplaty za žáka MŠ Lužná pro školní 
rok 2024 – 2025 ve výši 550,- Kč/měsíc. 

Schválila rozpočtové opatření č. 3. 
Neschválila Smlouvu o úhradě na úklid a nakládání 

s odpady tabákových výrobků od firmy Nevaj-
gluj. a.s. Praha.  

Schválila smlouvu o zřízení věcného břemene – slu-
žebnosti s firmou ČEZ Distribuce, a.s., zastou-
penou firmou Hrdlička spol. s r.o. Plzeň. 

Schválila výstavbu RD na p.č. 447 a 448 v k.ú. Luž-
ná u Rakovníka dle projektové dokumentace. 

Neschválila příspěvek pro Asociaci rodičů a přátel 
zdravotně postižených dětí v ČR, z.s. klub Ra-
dost Prostějov. 

Schválila žádost o přestavbu domu na p.č. 1017/1 
v k.ú. Lužná u Rakovníka dle projektové doku-
mentace. 

Schválila rozpočtové opatření č. 4. 
Schválila přijetí dotace na účet ZŠ Lužná z fondu 

prevence Středočeského kraje ve výši 54.233,- 
Kč.  

Schválila žádost k vybudování kanalizační přípojky 
k RD na p.č. 1573/2 v k.ú. Lužná u Rakovníka 

Schválila jako nejvýhodnější nabídku na opravu a 
výmalbu chodeb OÚ Lužná firmu Roman Zlo-
mek, Lužná ve výši 34.994,- Kč bez DPH. 

Schválila smlouvu o zřízení věcného břemene – slu-
žebnosti č. IV-12-6023615/001 s firmou ČEZ 
Distribuce a.s., zastoupenou firmou Hrdlička 
spol. s r.o. Plzeň. 

Schválila žádost Správy železnic státní organizace, 
Praha k demolici strážního domku na p.č. 1542 
v k,ú. Lužná u Rakovníka a přístup přes obecní 
pozemky p.č. 3961/1 a 1541/1 v k.ú. Lužná u 
Rakovníka. 

 

 

 

Schválila žádost Ing Josefa Jeliče Rakovník ohledně 
řešení stavby K-RA-Lužná p.č. 293 – novýkNN dle 
přiložené dokumentace na pozemku p.č. 293 v k.ú. 
Lužná u Rakovníka. 

Schválila smlouvu o zřízení věcného břemene ke stavbě 
č. IV-12-6030377 Lužná nový kNN 8 RD s firmou 
ČEZ Distribuce, a.s. zastoupenou firmou Meritum 
Kladno – projekce s.r.o. Kladno. 

Schválila projektovou dokumentaci na výstavbu RD na 
p.č. 716/1 v k.ú. Lužná u Rakovníka. 

Schválila uzavírku místní komunikace v ulici Panina 
zahrádka z důvodu provedení výkopových prací 
pro připojení pozemku pa.č. 716/1 v k.ú. Lužná u 
Rakovníka k veřejným sítím.  

Neschválila finanční příspěvek Diakonii Broumov, so-
ciální družstvo, Broumov. 

Neschválila finanční příspěvek SK Mek Gym, z.s. Ra-
kovník. 

Schválila pronájem prostor bývalého oddělení dětského 
lékaře na adrese Masarykovo nám. 127 ve výši 
nájmu 7.000,- Kč/měsíc. 

 
 
Dana Hůlová, starostka obce 

 

Sdružená obec baráčníků      

            

        Zatím největší akcí v letošním roce byl baráčnický 
ples, který se velice vydařil. Ples zahájil ponocný 
s nástupem baráčníků. Ponocný nadále ohlašoval každou 
celou hodinu až do půlnoci. Moc děkujeme všem sponzo-
rům a občanům, kteří náš ples podpořili.                                                                                     
Další naší akcí byl zájezd na Tržnici Čech v Litoměřicích i 
tento zájezd se vydařil.                       1.května jsme opět 
uspořádali májovou zábavu , tentokrát ve spolupráci se 
spolkem Naše Lužná , tímto chceme spolku moc poděkovat 
za pomoc a sponzorský dar. Účast byla překvapivě vysoká. 
Další akcí byl tematický zájezd           v květnu na zámky 
Křinec a Loučeň, i tento zájezd byl velice pěkný. Všichni 
byli spokojeni. Další připravenou akcí je zájezd na zámek 
Luhov a do kláštera            v Kladrubech a to 3. Srpna. Sr-
dečně zveme na tento výlet luženské občany.                   Na 
16.srpna je připravena letní zábava na hřišti od 18.00 hod. 
do 22.00 hodin.    K tanci a poslechu zahrají Luženští Fešá-
ci. Děkujeme všem našim příznivcům,   kteří se našich akcí 
zúčastňují.      

                                                                                                                           

Za luženské baráčníky            Antonín Zeman, rychtář                                                                      
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ZO ČSCH LUŽNÁ 
 

Velikonoční jarmark, 
jak už se stalo tradicí, tak 
na Velký pátek se u nás v 
Lužné konal 4. Velikonoč-
ní jarmark. Na přípravách 
se opět podílely místní 
spolky, a to chovatelé, 
myslivci, hasiči, fotbalisté, 
Naše Lužná a kulturní 
komise obce Lužná. 

     Stánkařů se sešlo letos hodně, nejenže zaplnili areál chova-
telů, ale i část náměstí. Na prodej byla velká škála různých 
výrobku od keramiky až po pomlázky, rostliny, domácí po-
chutiny, ale také i med a zelené pivo. 

     Místí organizace 
chovatelů představila v 
ukázce chovných samců 
králíků své nejlepší ku-
sy více jak dvaceti ple-
men a barevných rázů. 
Myslivci si pro děti při-
pravili v areálu základní 
školy střelnici, na které 
si mohly vystřelit na 
terč. V parku pokračo-
val doprovodný pro-
gram, kde byla stanoviš-
tě s malováním na obli-
čej, slalom s míčem a 
výstřel na bránu, stříká-
ní na terč, či lanová 
dráha. O odpolední zá-
bavu se postaraly místní 
kapely Lidová hudba 
Fešáci a 6M. 

     Závěrem Vám děkujeme za Vaši účast a těšíme se na příští 
rok, kdy se jarmark uskuteční 18. dubna 2025.  
                                                                                                
ZO ČSCH Lužná 

 

Letos přesně na Den dětí proběhl už 21. Pohádkový les. Po-
časí jsme bohužel nemohli poručit, ale i v uplakaném sobot-
ním odpoledni přišlo 94 dětí s doprovodem rodičů i prarodi-
čů. Děti úspěšně cestou lesem plnily připravené úkoly a vy-
luštily tajenku, za kterou si v cíli mohly vybrat věcné ceny.  
Doprovodný program v cíli jsme museli upravit díky nepříz-
ni počasí. Některé aktivity se bohužel neuskutečnily, ale 
zase třeba program dětí z LŠU a následné loutkové divadél-

ko s pohádkou se vydařilo na procent.  
Dětem se v cíli nabízelo i malování na obličej, které je oblí-
benou disciplínou každé dětské akce.  
 
Děkujeme luženským hasičům za připravený program, který 
se nemohl plně zrealizovat, ale i prohlídka techniky děti 
potěšila. 
 
Děkujeme všem sponzorům a příznivcům naší akce v Lužné, 
kteří přispěli věcnými  i finančními dary. Tím se tak za je-
jich podpory  mohla akce uskutečnit J 

Opékání špekáčků, které bylo v plánu tradičně v cíli ak-
ce si užijeme na konci, nebo v průběhu měsíce září, kdy 
máme připravenou náhradní akci pro Lužeňáky v obou 
částech obce.  
O tom všem Vás budeme včas informovat později. Zatím 
nemáme přesný termín akce. 
 

 
 
Závěrem přikládám odkaz k fotkám z letošního 21. ročníku 
https://www.rajce.idnes.cz/luznasportaci/album/21-
pohadkovy-les-v-luzne 
 
 
 
Za TJ Lokomotivu Lužná a pořadatele akce Jiří Dlouhý 
 

 

ZO ČSCH Lužná oznamuje, že nadále 

vykupuje každou první středu v měsíci 

králičí kožky v době od 15 do 16h v are-

álu ZO na Masarykově náměstí (čp.740). 

https://www.rajce.idnes.cz/luznasportaci/album/21-pohadkovy-les-v-luzne
https://www.rajce.idnes.cz/luznasportaci/album/21-pohadkovy-les-v-luzne
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 jaro 2024 

Do jarní části sezóny nastu-
povat A tým z 11 místa 
tabulky pod novým trené-
rem Pepou Andrlíkem a 
úkol zněl jasně, udržet se 
v poklidu ve druhé třídě. 
Zlepšila se tréninková do-
cházka a přístup k fotbalu 
jako takovému. Výsledkem 
toho všeho byly skvělé vý-

kony na hřišti a konečné čtvrté místo v tabulce s třešničkou 
na dortu v podobě jarní neporazitelnosti.  

To ale není vše, našemu týmu dospělých se po dlouhé době 

povedlo dostat do finále Okresního poháru, ve kterém narazili 
v derby na mužstvo Tatranu Rakovník. Po strhující bitvě a 
penaltovém rozstřelu se nám povedlo Tatran porazit a pohár 
tak putoval k nám do klubovny, kde mu najdeme čestné mís-
to. Nutno říci, že utkání sledovalo více jak 700 diváku a at-
mosféra, kterou předváděli naši fanoušci prostě brala dech. 
Pár slov předsedy v rozhovoru do novin: Kluci zaslouží ob-
rovskou poklonu a dík za to, co na jaře předvádí. Pepa An-
drlík je frajer. Velké poděkování patří našim fanouškům za 
neuvěřitelnou atmosféru, za kterou by se nemusel stydět 
nikdo ani ve druhé lize. Přijela nás podpořit spousta lidí z 
obce a hrozně moc našich mládežníků. Bylo krásné vidět, 
jak všichni drží při sobě. Někdo by si mohl říct, že je to jen 
okresní pohár, ale osobně pro mě nejde jen o to, že se vyhrá-

lo, ale o celé fungování kolem klubu od hráčů, trenérů, fa-
noušků a všech ostatních, co pro náš klub něco dělají. Dále 
bych chtěl poděkovat OFS za skvělou organizaci a soupeři za 
výborný a férový zápas. Speciální poděkování patří také na-
šemu PR manažerovi Kubovi Tvrzovi, jak skvěle vede naše 
sociální sítě, ať už při poháru samotném, nebo obecně. Vel-
ké poděkování ještě patří našemu trenérovi Pepovi Andrsovi 
za to, co s námi dokázal přes zimu udělat a dostal nás herně 
a výsledkově tam, kam patříme. Pepo, díky! 

Mládež 

Největším plusem týmů našich mladých fotbalistů jsou počty 
hráčů, kdy pracují trenéři s 27 hráči v mladší přípravce, 20 
hráči ve starší přípravce, 19 hráči v kategorii mladších žáků a 
14 hráči ve věku starších žáků. Kádr dorostenců čítal na jaře 
18 hráčů. Z toho vyplývá obrovské nadšení všech, které jsme 
si přenášeli do zápasů.  

Největším mínusem je naopak malý počet trenérů, který by-
chom potřebovali posílit u každého týmu. Proto kdokoliv by 
měl zájem nám s tak krásnou prací pomoci, neváhejte nás 
oslovit. Kontakty naleznete na našich stránkách. 

Tým dorostu pod taktovkou Kuby Lebedy a Jardy Pochmana 
skončil ve společné soutěži kladenského a rakovnického okre-
su na konečném čtvrtém místě s počtem 38 bodů a mohlo to 
dopadnout ještě lépe, kdyby v některých zápasech zbytečně 
nepoztráceli body. 

Starší žáci opět ve společné soutěži Kladenska a Rakovnicka 
sice skončili na posledním jedenáctém místě, ale herní a bodo-
vý posun u této kategorie je obrovský a už se nemůžeme do-
čkat další sezóny.  

Mladší žáci v letošní sezóně svoji soutěž nehráli, ale zúčastnili 
se spousty přátelských zápasů v rámci okresu. Mladší a starší 
žáky vedl Tomáš Pavlíček a od jarní části sezóny se k němu 
přidal Adam Špička. 

Starší přípravka vedena Karlem Krumhanzlem předváděla po 
celou sezonu skvělé výkony. Bohužel se v této kategorii nepo-
čítají body do tabulky, což je velká škoda. Kluci by si určitě 
zasloužili vidět, jak si v tabulce stojí. 

Mladší přípravka, která má ve svém týmu kolem 30 dětí je na 
práci asi jedna z těch nejtěžší. Proto jsme rádi, že ke stávají-
cím trenérům Tomášovi Lukschovi a Kubovi Halámkovi při-
byli ještě dva, a to z řad rodičů - Bára Vlčková a Michal 
Ciupek. Za to bychom jim chtěli poděkovat. Tato kategorie 
nejmladších hraje formou turnajů po dohodě s ostatními týmy 
okresu a to 4+1 nebo 3+0.  

 

V létě se uskuteční Na Mlatě tradiční Pouťová zábava a to 20. 
července. Bližší informace budou zveřejněny na sociálních 
sítích a plakátech. O týden později zavítáme k naším kamará-
dům do Liptovské Lúžné na Slovensku, kde odehrajeme Tur-
naj přátelství a kulturně si užijeme tuto dlouholetou tradici. 

 

Závěrem bychom chtěli poděkovat za sezonu 2023/2024 všem 
hráčům, trenérům, rodičům, sponzorům a v neposlední řadě 
fanouškům za podporu a skvělou reprezentaci lužanského fot-
balu.  

   Výbor TJ Sparta Lužná 
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 Stránka 7 

 Staročeské máje 

      
Přípravy na letošní máje začaly brzy z jara. Již od března jsme 
chodili každou neděli do místní tělocvičny nacvičovat Staro-
českou besedu. 
     Staročeské máje vypukli pro májovníky už ve čtvrtek odpo-
ledne, kdy chlapci vyrazili pro krále na Belšanku. V pátek ráno 
jsme jeli pro stovku májek, které děvčata odpoledne ozdobila 
společně s králem. Následovalo stavění krále a ,,generálka“ 
Staročeské besedy. I když celý den propršel, tak nám jako 
správným májovníkům to vůbec nevadilo. 
     V sobotu ve třináct hodin jsme průvodem za doprovodu 
spřežění dvou hnědáků a muziky vyšli do ulic. Postupně jsme 
vyvedli zatancovat si pod májku krojované i nekrojované dívky 
a paní starostku, která obdržela k domu malého krále.  
V sedmnáct hodin jsme došli k Obecnímu úřadu, kde jsme za-
tancovali tradiční Staročeskou besedu. Pak už jen následovala 
večerní zábava na sále Osvětové besedy, kde hrála místní kape-
la IdealBand. V půlnoční dražbě krále zvítězila slečna Adéla 
Liprtová, které tímto ještě jednou gratulujeme! 
     Závěrem mi dovolte poděkovat všem májovníkům za jejich 
zapálení pro tuto tradici, protože si myslím, že za celá léta tu 
nikdy osm kolon nebylo! Obci Lužná a všem sponzorům za 
jejich podporu, místním hasičům za bezpečný průchod obcí a 
obsluhu na sále OB, baráčníkům za půjčení krojů a Vás pozvat 
na příští Staročeské máje, které se konají 17. května 2025. 

                                                                                                                     
Za májovníky Ondřej Strnad 

 
Vážení spoluobčané a bývalí májovníci,  
tímto Vás prosíme, pokud máte ještě půjčené 
kroje z minulých let, nebo je vlastníte a chtěli 
byste je věnovat májovníkům, ozvěte se pro-
sím na telefonní číslo 731 030 987. Děkujeme! 
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   Nejen ze školních lavic    

  S nezadržitelně se blížícím koncem 
školního roku bychom Vám rádi po-
skytli výběr z dění v základní a mateř-
ské škole v Lužné během jarních mě-
síců.Mimo běžnou výuku absolvovali 
žáci řadu vzdělávacích programů, 
přednášek a exkurzí na téma finanční 
gramotnosti, zeměpisu, historie, mezi-
lidských vztahů, prevence šikany, 

prevence užívání návykových látek, kariérového poradenství, 
integrovaného záchranného systému, přírody a ekologie a dal-
ších. Pro preventivní 
programy se nám podaři-
lo získat dotaci z Fondu 
prevence Středočeského 
kraje a řadu z těchto akcí 

mají žáci ještě před 
sebou.  

 

 

 Reprezentace na sportovních a vědomostních soutěžích   

Již tradičně vzorně reprezentovala školu a zároveň i obec řada 
našich žáků ve sportovních a vědomostních soutěžích na okres-
ní i krajské úrovni. V přírodovědných soutěžích se výborně 
umístili a zaslouží zmínit Kristýna Padivá a Anna Krabcová 
z páté třídy, Eliška Janoušková a Magdalena Launová ze sedmé 
třídy a ze sedmičky též Josef Hanko, který vyhrál okresní kolo 
biologické olympiády a v krajském kole se umístil v první de-
sítce, čímž si vybojoval post náhradníka v celorepublikovém 
finále.   

Ve portu nás skvěle reprezentovali mladší i starší fotbalisté na 
okresních meziškolních soutěžích, žáci napříč třídami 
v plavecko-běžeckém poháru, a nakonec naši malý atleti, kteří 
přivezli z atletické olympiády v Rakovníku šest medailí.  

  Klára Hendrichová 2. třída, dívky: 1. místo hod,  

Anička Schmoranzová kategorie 1. třída, dívky:  1. místo 
50m sprint,  Klára Hendrichová 2. třída, dívky: 1. místo 
hod, Adam Janíček kategorie 3. třída, chlapci:  2. místo 
skok do dálky,  Matyáš Krumhanzl 4. třída, chlapci:  3. 
místo skok do dálky, Adam Tetur 5. třída, chlapci:  3. mís-
to skok do dálky, Tomáš Pochman 5. třída, chlapci:  3. 
místo sprint. Klára Hendrichová 2. třída, dívky: 1. místo 
hod,  

Všem i těm zde nezmíněným za reprezentaci velice děkuje-

me a gratulujeme k dosaženým výsledkům.  
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Kultura a něco málo z letošních školních výletů  

K jarní části školního roku patří již tradičně kulturní přehlídka 
žáků naší školy pod názvem Luženská nota. Na letošním roč-
níku mimo jiné poprvé vystoupila zbrusu nová školní kapela 
NONOLEK, která jste si mohli vychutnat i v rámci kulturního 
odpoledne MEZI ŠKOLNÍMI PLOTY, kterým tradičně uzaví-
ráme školní rok a „deváťáci“ se loučí se základní školou. 
K závěru školního roku patří i školní výlety a letošek nebyl 
výjimkou. Všechny třídy vyrazily na tradiční červnový školní 
výlet, a ačkoliv ne vždy přálo počasí, tak si všichni čas 
s kamarády mimo školní budovu velice užili.  

Škola v přírodě  

Třeťáci si užili pobyt v kempu Tišina u Kožlan. Kouzelná 
třída plnila úkoly z Bradavic. Čarovali jsme kouzelnými hůl-
kami, byli jsme v ZOO i na farmě, a dokonce jsme zvládli i 
stezku odvahy. Rádi bychom poděkovali rodičům, kteří nám 
nabídli odvoz zavazadel - paní Šulcové a panu Zochovi a panu 
Lukschovi (i když nakonec nebyli potřeba všichni). Za záso-
bování odměnami děkujeme paní Štíbrové a paní Šulcové, 
která se nám postarala i o sladkou tečku na závěr. Budeme 
rádi vzpomínat.  

 

 

 

Stránka 9 

 

Z mateřské školy  

 

Druhé pololetí v mateřské škole nám přineslo nejen kontro-
lu České školní inspekce, u které jsme velice dobře obstáli, 
ale i spoustu akcí, zábavy a učení. Prožili jsme si masopust-
ní řádění, otevřeli po zimě studánku, uvítali v mateřské ško-
le Divadlo Z Bedny s představením: Ježibaba. Na Čaroděj-
nice jsme si opékali na zahradě buřtíky, a i když se nemohl 
rozdělávat oheň, pan ředitel nám vyšel vstříc, zapůjčil nám 
gril a věřte, že nám všem moc chutnalo. Školáci navštívili 
své kamarády v 1.třídě a paní učitelka Blanka Padivá se 
přišla do mateřské školy podívat na své nové žáčky. Pro 
rodiče a děti jsme v dubnu v odpoledních hodinách připravi-
li Jarní procházku s plněním úkolů a překvapením na konci. 
Uspořádali jsme besídku ke Dni matek na zahradě mateřské 
školy. Paní fotografka nám přijela udělat krásné jarní foto-
grafie na závěr školního roku. Vypravili jsme se v rámci 
školního výletu do ZOO v Plzni, kdy nám počasí příliš ne-
přálo, ale náladu nám to nezkazilo. A hned druhý den jsme 
oslavili MDD na zahradě se soutěžemi, sladkostmi a tanče-
ním mezi bublinkami. A jako každý rok jsme se 13. června 
rozloučili s našimi 22 předškoláčky, kteří v září usednou do 
školních lavic. Přejeme jim hodně štěstí, hodně úspěchů a 
nových zážitků.  

Miroslava Jarošová DiS. 
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Hmyz roku 2024   

Změny krajiny mají zásadní vliv na hmyz, který hraje klíčo-
vou roli v ekosystémech, například jako opylovač, rozkla-
dač organic-

ké hmoty a 
zdroj potra-

vy pro jiné 
druhy. Bo-

hužel změny 
v intenzivně 
obhospoda-

řované kraji-
ně velmi 

ovlivňují 
hmyz, ale 

také mnoho 
dalších živo-

čichů i rost-
lin.  

 

Zemědělská intenzifikace vede ke ztrátě biodiverzity 

v krajině. Velkým problémem jsou rozsáhlé monokulturní 
lány. Také používání chemických pesticidů a herbicidů mů-
že přímo ohrožovat hmyz, způsobovat úhyn nebo narušovat 

jejich reprodukční schopnosti.  

 

Odlesňování a neobnovování starých porostů 

ovocných dřevin vede ke ztrátě stromových habi-
tatů, které jsou důležité pro mnoho druhů hmyzu.   

Česká společnost entomologická( ČSE) pro letoš-

ní rok vyhlásila Hmyzem roku samotářské včely, 
které patří mezi velmi důležité volně žijící opylo-
vače a v přírodě jich ubývá.  V česku žije asi 580 

druhů samotářských včel.  

ČSE uvádí, že samotářské včely se na ekosysté-
mech a opylování rostlin podílejí mnohem více 

než domestikovaná včela medonosná. Přes jejich význam 
jim lidé nevěnují takovou pozornost jako včele medonosné. 

Společnost chce letos veřejnosti ukázat, že lidé mohou sa-
motářským včelám pomoci.  

Základem je poskytnout jim vhodný prostor pro život a vý-

voj, například krmnými květnatými pásy na zahradách. Ve 
volné krajině je velmi vhodné zmenšovat plochy velkých 

lánů a vytvářet remízky a biopásy, které poskytují stín, 
ochranu a zvyšují biodiverzitu  a stabilizaci ekosystémů. 
Slouží také jako ekologické koridory, které umožňují migra-

ci živočichů mezi různými částmi krajiny, což podporuje ge-
netickou diverzitu a prostupnost krajiny pro větší počet dru-

hů. Koneckonců také prostupnost pro člověka samotného. 
Rovněž zásadní je funkce stromů jako pozorovacího stanoviš-

tě a hnízdiště pro ptactvo, ať už pěvce, nebo dravce, kteří tak 
mohou lépe regulovat populace hlodavců. 

Je velmi důležité podporovat projekty na obnovu mokřadů, 

luk, alejí, remízků i přirozených lesů, které mohou pomoci 
obnovit přirozené prostředí pro populaci hmyzu. Pro opylova-

če je to zvláště důležité, protože ve stávající krajině nenachází 
dostatek květinových zdrojů, což vede k nedostatku potravy i 
hnízdních stanovišť.  

Pozitivní změny v zemědělské krajině tedy mohou mít široký 
dopad na ekologii, ekonomiku i společnost.  Například biopá-

sy a remízky poskytnou nejen pastvu a útočiště hmyzu 

i dalším druhům, ale podílí se velkou měrou na zame-
zení eroze, zlepšení biodiverzity a vytvoření mikrokli-

matických podmínek.  

Jako „samotářské včely“ se zjednodušeně označují 
volně žijící druhy včel. Mnoho z nich však překvapivě 

žije společenským životem. Některé, třeba čmeláci, 
tvoří sociální společenství s dělnicemi a královnou.  

Na rozdíl od včely medonosné, která nové společen-
ství zakládá rojením, začíná svůj život čmeláčí matka 
jako samotářka a až později se o praktické fungování 

společenství starají její dcery- dělnice. Jiné druhy 
naopak parazitují a chovají se jako kukačky  a své 

potomky nechají vychovat v hnízdech jiných druhů. 
Mezi samotářské včely patří například hedvábnice, 

pískorypky, čalounice nebo třeba ploskočelky. 

Některé takzvané samotářky mohou lidi překvapit i svou veli-
kostí. Temně černé drvodělky dosahují délky přes dva centi-

metry, drobná nicotěnka nejmenší naopak dorůstá pár milime-
trů. Mnohé druhy jsou pestře zbarvené nebo pronikavě voní. 
Mohou hnízdit jak v dutých stoncích rostlin, tak například i v 

ulitách hlemýžďů. 

Cílem vyhlašování Hmy-
zu roku, kterého ČSE 

vyhlašuje od roku 2021, 
je představit lidem zají-

mavého zástupce hmyzu 
a přispět tak k jeho po-

znání a ochraně.  

A jak může pomoci kaž-
dý z nás? 

Pokud zrovna nemáte 

pozemek, na kterém vy-
tvoříte biopás nebo remí-

zek, stačí začít měnit i malou plochu. Kousek trávníku, který 
nebudete sekat sekačkou, ale přetvoříte ho na květní louku, 
kde rostliny nakvétají postupně a hmyz najde dostatek potra-

vy i úkryt.  O pár kopřiv se můžete podělit s housenkami 
baboček. Trendem je vytvářet hmyzí hotely nebo jen nechat 

hromadu starého klestí v rohu zahrady. I malá změna může 
mít velký užitek. 

Eva Hanková, Lužná- místo pro život. 
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          Střelecký kroužek                                                                                   
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dne 28. 4. 2024 jsme se zúčastnili orientačního pochodu 
na Chladnou stráň. Naším úkolem bylo zorientovat se v 
mapě, určit místo, kde jsme se nacházeli (Na Višňovce) a 
dojít na určené místo na Chladné stráni, kde se nachází 

pozůstatky zemljanky, ve které se ukrývali sovětští vá-
leční zajatci. 

Asi za dvě hodiny jsme dorazili do určeného prostoru, 
kde jsme zhruba po 10 minutách zemljanku objevili. 

Vedoucí střeleckého kroužku J. Houda nám ukázal dobo-
vou fotografii zemljanky, jak vypadala v květnu 1945 a 

ukázal nám fotografie čtyř válečných zajatců, kteří se 
v zemljance ukrývali. 

Cesta na výchozí bod nám trvala mnohem kratší dobu, to 
znamená, že na Višňovce jsme byli zhruba za půl hodiny. 
Důvod byl ten, že jsme nešli po lesních cestách, ale vyu-

žili jsme průseků, které byly vyznačeny na mapě. Vyply-
nulo z toho ponaučení, že je důležité znát fotografické 
značky a dokázat se orientovat v terénu podle mapy. 

Těšíme se na další společnou akci, kterou nám jistě ve-
doucí střeleckého kroužku připraví. 

Za střelecký kroužek 

Agáta Pavlásková 
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DŮLEŽITÉ 

KONTAKTY 

Obecní úřad:   tel. 313 537 881 

E-mail:  luzna@luzna.cz 

Zdravotní středisko: tel. 313 537 869 

                              Mobil: 607 903 873 

ZŠ Lužná:  tel. 313 537 873 

               E-mail: zsluzna@zsluzna.cz 

HASIČI:   tel. 150 

 

 

Příští číslo vyjde 

1. října 2024 

Uzávěrka je 15. září 2024 

Příspěvky zasílejte na: 

E-mail: starosta@luzna.cz 

Společenská 

Kronika 
 

Děkuji OÚ Lužná, paní Váňové a Fraňko-
vé za dárek a milou návštěvu k mému ži-
votnímu jubileu.  Jana Brzáková 

 

Děkuji OÚ Lužná, paní Ambrůžkové a paní Slavíčkové za přání a 
dárek k mému životnímu jubileu.  Rudolf Hornof                                                                                  

                                                                                                                          
Děkuji OU Lužná a členkám komise pro občanské záležitosti paní 
Toužimské a Machové za milou návštěvu a předání dárku k mému 
životnímu výročí. Antonín Chytil 
 

Děkuji OÚ a za předání dárku Marušce Váňové k mým narozeni-
nám. Salačová Pavlína 
 

Děkuji paní Šnajdrové a paní Toužimské za příjemnou návštěvu, 
dárek a přání k narozeninám. Králová Ludmila 
 

Děkuji OÚ Lužná za květiny a dárek k mým 90. narozeninám. 
Návštěva V.Komínkové, B. Machové a  M.Šnajdrové mi udělala 
velkou radost. Moc Vám děkuji za krásně strávené odpoledne.  
Zdeňka Hejdová 

 

    Chtěli bychom poděkovat manželům Sládkovým z ulice Ko-
menského. Naší 94leté babičce se podařilo spadnout z elektrického 
vozíku a hned přispěchali s pomocí. Rádi bychom jim veřejně 
poděkovali. Bylo to milé (pomohli i kolem jedoucí cyklisté), a to 
1.5.2024 odpoledne. Paní se pak ještě babičky na hřišti (oslava 
1.5.2024) ptala, jestli je v pořádku. Děkuji PhDr. Lenka Dohnalo-
vá, PhD. 

 

 

Provoz sběrného místa Lužná I. a II.  / Sběrný dvůr / 

V období duben—listopad 2024 
Sobota:  8.00 hod. — 14.00 hod. 

Středa:  14.30 hod. — 18.30 hod. 

Luženský hlasatel vydává obec Lužná. 

Je zapsán do evidence periodického tisku pod evidenčním č. MK ČR E 15687 

Příspěvky lze posílat na E-mail: starosta@luzna.cz 

Počítačově zpracovává redakce. Příspěvky se neupravují, odpovídá za ně pisatel. 

Adresa redakce: Obec Lužná, Masarykovo nám. 89, 270 51 Lužná, tel. 313 537 881 

Vychází v tištěném nákladu 300 ks a na www.luzna.cz 


